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Geachte leden van het college, 

Gisteren werden 4 prachtige 50-jaar oude eiken gekapt aan de Laan door de Veste in de wijk Brandevoort. 
Deze zijn onderdeel van een bijzondere reeks bomen die plaats moesten maken voor een inmiddels reeds 
gebouwd nieuwbouwproject. Ook al wordt er vaak gesproken over het behouden van bestaande bomen 
(zeker in deze tijd van klimaatadaptatie) zijn hier toch huizen tegenaan gebouwd waardoor er nu 4 zijn 
gekapt omdat ze zo geen overlevingskansen meer hebben. 

Bewoners hebben ons hier attent op gemaakt nadat zij zelf ook al in gesprek waren gegaan met de 
gemeente (en volgens hen nog steeds waren). En toch werden gisteren de bomen gekapt. Volgens de 
omwonenden een onbegrijpelijke gang van zaken en onnodig snel uitgevoerd.  

We hebben dan ook de volgende vragen voor uw college: 

1. Wat heeft de gemeente gecommuniceerd aan de inwoners over het kappen van de 4 eiken? 
2. Hoe verhoudt zich deze kap tot het bomenbeleid van de gemeente waarin gestreefd wordt naar 

meer bomen? 
3. Naast deze 4 eiken staan nog 8 eiken op een plek waar nieuwbouw gepland is. Kan de gemeente 

inzetten om deze prachtige bomen te integreren in de plannen? En zo nee, waarom niet? 

 
Lara Tamarinof,  
GroenLinks Helmond 
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Antwoord van het college van burgemeester en wethouders 
 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede: 

1. Wat heeft de gemeente gecommuniceerd aan de inwoners over het kappen van de 4 eiken? 
Voor het kappen van deze eiken is de reguliere procedure gevolgd. De kapvergunning is op 19 september 
2019 verleend. Dit is zoals gebruikelijk op papier gepubliceerd op de gemeentepagina in De Loop en de 
Traverse en digitaal op de website van de gemeente. Mensen hebben zes weken de tijd om bezwaar te 
maken. Er zijn geen bezwaren binnen gekomen, waarmee de kapvergunning definitief is geworden. 
 
2. Hoe verhoudt zich deze kap tot het bomenbeleid van de gemeente waarin gestreefd wordt naar meer 

bomen? 
De kap van deze bomen is het gevolg van keuzes die in het verleden zijn gemaakt. In het masterplan 
Brandevoort (uit 1997) is vastgelegd dat het woongebied De Veste wordt opgehoogd met ruim een meter 
vanaf het bestaande maaiveld. De Veste heeft een stedelijk karakter met een hoge dichtheid van woningen 
met veel verharding en geen voortuinen. Vanwege deze ophoging kunnen de bestaande groenelementen 
niet behouden blijven. De manier waarop we in 2020 tegen bomen aankijken in het kader van de 
klimaatverandering zou wellicht hebben geleid tot een ander plan dan wat er nu ligt. Feit is echter dat het 
plan De Veste een heel aantal jaren oud is en gemaakt is op basis van de toen geldende inzichten en 
voorschriften. De afspraken met projectontwikkelaars zijn al lang geleden gemaakt; daar kunnen we niet 
zomaar aan tornen. Ook de bouwvergunningen zijn al lang geleden verleend.  
 
Dat geldt ook voor de bouwvergunning voor blok 19, het blok waar de bomen tegenaan stonden. Mede door 
de crisis heeft de woningbouw in De Veste lang op een laag pitje gestaan. Indertijd is afgesproken om het 
bestaande groen zo lang mogelijk te laten staan. Dat is ook bij deze bomen gebeurd. Inmiddels zijn de 
bouwwerkzaamheden volop aan de gang en stonden de bomen steeds meer in de weg. Ze stonden heel 
dicht bij de gevels van de huizen in aanbouw. De aannemer heeft er al takken af moeten halen om de 
woningen te kunnen bouwen. De overlevingskansen voor de bomen waren in de nieuwe situatie niet groot. 
De bouw van de woningen bovengronds en het aanleggen van de nutsvoorzieningen ondergronds zorgen 
voor verlies van takken en wortels. De stabiliteit en daarmee de veiligheid voor de toekomstige bewoners 
kan dan niet worden gegarandeerd. Oude eiken zijn zeer gevoelig voor werkzaamheden en gewijzigde 
omstandigheden in hun directe omgeving. Op korte termijn wordt in de straat het riool aangelegd. Dat zou 
nog een nieuwe aanslag op de wortels van de bomen betekenen. Het inpassen van de bestaande bomen 
was daarmee helaas niet mogelijk en ook niet verantwoord. Later, als ook de huizen aan de overkant van de 
straat zijn gebouwd, wordt een groene middenberm aangelegd waarin nieuwe bomen worden geplant. Deze 
krijgen voldoende (ondergrondse) groeiruimte om gezond volwassen te kunnen worden. Dit komt er 
ongeveer hetzelfde uit te zien als in de Laan door de Veste tussen de blokken 15 en 16. 
 
3. Naast deze 4 eiken staan nog 8 eiken op een plek waar nieuwbouw gepland is. Kan de gemeente 

inzetten om deze prachtige bomen te integreren in de plannen? En zo nee, waarom niet?  
Volgens de oorspronkelijke plannen zouden ook deze acht bomen weg moeten. Voor dit stuk zijn de plannen 
nog minder concreet en er zijn ook nog geen bouwvergunningen afgegeven. Wij zullen dan ook bekijken of 
het mogelijk is om de plannen zo aan te passen dat deze bomen behouden kunnen blijven. We zullen dit 
integraal afwegen waarbij we niet alleen kijken naar de ruimtelijke maar ook naar de financiële gevolgen. 
Aanpassing van de plannen betekent minder m2 grond om uit te geven en dus ook minder inkomsten voor 
de gemeente. 

 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
 
Mevr. P.J.M.G. Blanksma-Van den Heuvel  H.J. de Ruiter 
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